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Lazăr FAUR, Consilier local – Partidul Național Liberal 

Comisia de Buget-finanțe, activități economice (1) 

Comisia de Urbanism, amenajarea teritoriului, patrimoniu, juridic (2) 

 

 

În conformitate cu prevederile art. 225 alin. 

(2) din ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr. 

57/2019 privind Codul Administrativ, cu 

modificările și completările ulterioare, prezint 

următorul  

RAPORT DE ACTIVITATE  

pentru anul 2022 

În anul 2022 Consiliul Local al Municipiului Arad 

s-a întrunit în 39 ședințe publice (12 ordinare și 

27 ședințe extraordinare.  

În calitate de consilier local am participat la toate ședințele publice ale Consiliului 

Local al Municipiului Arad. 

Referitor la activitatea comisiilor de specialitate:   

 Comisia de Buget-finanțe, activități economice, dețin funcția de 

vicepreședinte, 

 Comisia de Urbanism, amenajarea teritoriului, patrimoniu, juridic , dețin funcția 

de președinte. 

Am participat la elaborarea proiectului general de venituri și cheltuieli al Municipiului 

Arad pentru anul 2022 și a proiectelor de investiții pentru dezvoltarea municipiului Arad, 

cu perspectiva de a construi un buget în acest an axat pe investiții, reforme și dezvoltare. 

Peste 122 milioane lei au fost plătiți, în anul 2021, pentru investiții publice în municipiul 

Arad.  

Execuția bugetului a fost o preocupare permanentă de realizare a lucărilor de investiții 

și reparații în municipiul Arad. 

De asemenea, am susținut o serie de amendamente privind: bugetul general de 

venituri și cheltuieli al Municipiului Arad, finanțarea Spitalului Clinic Județean Arad, 

aprobarea unor studii de fezabilitate și documente tehnico-economice pentru obiectivele 

de investiții din Municipiul Arad, aprobarea unor documentații de urbanism, proiecte 

privind asistența socială, amenajarea unor terenuri de joacă pentru copii, învățământ, 

reabilitarea termică și modernizarea clădirilor unor unități de învățământ, stabilirea 
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numărului și cuantumului burselor școlare, proiecte privind îmbunătățirea eficienței 

energetice, suplimentarea unor fonduri necesare pentru susţinerea instituţiilor de cultură, 

etc. 

În calitate de viceprimar al Municipiului Arad am exercitat în mod curent următoarele 

atribuții: 

1.Aprobarea și semnarea unor documente administrative, astfel: 

• avizele de săpătură; 

• acordurile de ocupare a domeniului public şi privat al municipiului Arad; 

• avizele de publicitate temporară; 

• acordul/autorizaţia de acces emisă de administratorul drumului public; 

• acordul/autorizaţia de racord la utilităţi emisă de administratorul drumului 

public; 

• autorizaţia de funcţionare pentru activităţi comerciale; 

• autorizaţia pentru desfăşurarea activităţii de alimentaţie publică; 

• orarul de funcționare; 

• autorizaţia de  transport; 

• autorizaţii de dispecerat taxi; 

• autorizaţii de taxi; 

• avizele Comisiei de sistematizare a circulației; 

• atestatul de administrator imobile; 

• autorizaţii de construire/desfiinţare; 

• certificate de urbanism; 

• certificatul de atestare a edificării/extinderii construcţiei, 

• semnarea contractelor încheiate de Municipiul Arad, cu excepția celor 

finanțate din fonduri nerambursabile și împrumuturi externe, a declarațiilor 

și angajamentelor impuse de ghidurile și procedurile specifice acestor 

finanțări; 

• semnarea corespondenţei curente a instituţiei şi  a răspunsurilor la petiţii 

(cereri, reclamaţii, sesizări sau propuneri etc), instrumentate de direcțiile și 

serviciile în  domeniile  cărora  exercită și funcția de ordonator de credite și 

a tuturor acelora  pentru care i s-a delegat coordonarea, cu excepția 

corespondenței asumate de primar; 

• aprobarea și semnarea pentru coordonarea și asigurarea îndeplinirii 

atribuțiilor care revin administrației publice locale în aplicarea  strategiei de 

vaccinare împotriva COVID-19; 
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• exercitarea funcţiei de ordonator principal de credite; 

• în exercitarea funcției de ordonator principal de credite, asigură exercitarea 

acestei funcții, verifică și semnează cu caracter permanent şi fără condiţii 

de limită toate documentele pe care exercitarea acestei funcţii o implică, în 

toate aspectele care privesc: structurile din subordinea Secretarului 

General al Municipiului Arad, structurile din subordinea Arhitectului - Șef al 

Municipiului Arad, Direcția Generală Poliția Locală Arad, Direcția Tehnică, 

Direcția Edilitară, Serviciul Resurse Umane, Compartimentul Salarizare. 

• angajarea, lichidarea şi ordonanţarea cheltuielilor în limita creditelor 

bugetare aprobate şi a veniturilor bugetare posibil de încasat în domeniile 

pentru care i s-a delegat coordonarea, precum și în privința Biroului 

Protecție Civilă, Voluntariat pentru Situații de Urgență, Biroului Audit Public 

Intern, Serviciului Proiecte cu Finanțare Europeană, Compartimentului 

Responsabil cu Problemele Romilor; 

• am exercitat, în numele Primarului, atribuțiile specifice de verificare, 

aprobare și semnare  a următoarelor documente: cereri de chemare în 

judecată şi de exercitare a căilor de atac, precum şi orice acte procedurale 

în litigiile în care Municipiul Arad, Consiliul Local al Municipiului Arad, 

Primăria Municipiului Arad şi Primarul Municipiului Arad au calitate de 

parte, orice alte acte procedurale necesare asigurării reprezentării și 

asistenței juridice în fața instanțelor judecătorești și/sau a altor instituții și 

să semneze delegațiile consilierilor juridici desemnați să asigure 

reprezentarea în litigii sau la perfectarea unor acte juridice la notarul public 

• am coordonat realizarea serviciilor de interes local, a serviciilor de utilități 

publice și a serviciilor de administrare a domeniului public și privat 

gestionate de: Centrul Municipal de Cultură Arad, Centrul Social Cantina 

Municipală Arad, SC Recons SA Arad, SC Gospodărirea Comunală ARAD 

SA, SC Târguri, Oboare și Pieța Arad SA.  

În calitate de vicepreședinte al Comitetului Local pentru Situații de Urgență am 

participat la toate ședințele convocate și am susținut toate punctele de pe ordinea de zi. 
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În anul 2022 s-a desfășurat 

Recensământul Populației și 

Locuințelor, în perioada 14.03.2022-

31.07.2022 (etapa 1 - 

autorecenzarea 14.03.2022-

27.05.2022, etapa a 2- prin interviul 

față-în față 31.05.2022-31.07.2022). 

În calitate de vicepreședinte al 

Comisiei Municipiului Arad pentru 

recensământul populației și 

locuințelor am participat la toate ședințele de lucru convocate și am contribuit la 

organizarea acțiunilor desfășurate cu privire la recrutarea recenzorilor și acțiunea de 

mobilizare a cetățenilor privind recenzarea. 

Una dintre activitățile importante a fost cea în calitate de membru în Comisia 

locală pentru stabilirea dreptului de proprietate privată asupra terenurilor.  

Am pregătit fundamentarea în bugetul local a unor importante sume necesare 

dezvoltării infrastructurii orășenești, inclusiv pentru remedierea problemelor existente la 

Arena Francisc Neumann. 

 

Investiții: 

Am participat la ședința de lucru, verificarea în teren 

privind stadiul lucrărilor la podul peste Mureș, precum și 

la semnarea contractului pentru construirea podului 

peste Mureș.  

Este o lucrare importantă în economia dezvoltării 

infrastructurii verzi a municipiului Arad, prin care se va 

realiza un nou acces rutier spre Timișoara.  

 

Am verificat stadiul lucrărilor de reabilitare termică a 

blocurilor de pe Bulevardul Revoluției. Am cerut 

urgentarea reluării lucrărilor, sistate pe perioada anotimpului rece și corectarea 

neconformităților! 

Am contribuit la includerea în bugetul general de venituri și cheltuieli al 

municipiului pentru anul 2022 a mai multor proiecte pentru unitățile de învățământ din 

Arad: 
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1.Amenajare Campus Preuniversitar Tehnologic - studiu DALI la Liceul de Construcții și 

Protecția Mediului pentru finanțare prin PNRR sau prin POR; 

2.Reabilitare termică și modernizare clădiri la Colegiul “Vasile Goldis”, Liceul Sportiv, 

Colegiul “Sabin Drăgoi”, Liceul de Informatică (clădirea fostei Scoli Generală nr.5) - DALI 

pentru finanțare prin POR; 

3.Renovare clădire și reabilitare termică la Liceul Tehnologic de Industrie Alimentară -  

actualizare DALI pentru finanțare prin PNRR; 

4. Reabilitare termică la Liceul “Adam Muller Guttembrunn” (str. Posada) - actualizare 

DALI pentru finanțare prin Fondul de Mediu; 

5.Reabilitare și amenajare teren sport Colegiul Național “Moise Nicoară” - execuție 

lucrare în valoare de 3,9 mil.lei, finanțare din bugetul local; 

6.Digitalizare unități învățământ preșcolar, școlar, gimmazial și liceal - program de dotare 

prin finanțare PNRR și POR a tuturor școlilor cu nevoi de acest gen; 

7.Extindere și modernizare Grădinița PP “Prichindel”, str.Fabius, nr. 8, Micălaca - 

investiție în valoare totală de 2,9 mil.lei cu finanțare din bugetul local; 

8.Reabilitare Grădinița PN 10 Mugurelul, str.Petru Rareș - DALI pentru finanțare prin 

POR; 

9.Construire Grădiniță cu 10 grupe în zona Subcetate - SF pentru finanțare prin PNRR; 

10.Achiziții și montaj containere pentru extinderea urgentă a spațiilor la Școala 

Gimnazială “Aron Cotruș”, Colegiul “Vasile Goldiș”, Liceul Teologic Penticostal, Grădinița 

PP 12, Grădinița PP “Furnicuța” - SF pentru finanțare din bugetul local. 

Am votat depunerea de proiecte europene pentru renovarea energetică a unor 

blocuri de locuințe și clădiri școlare în valoare totală de 23.706.072 euro (fără TVA): 

-26 blocuri de locuințe, având 877 de apartamente, în valoare de 13.7 milioane euro; 

-28 stații rapide de încărcare pentru mașini electrice, în zona blocurilor, cu o valoare de 

700.000 euro; 

-6 clădiri școlare - Liceul de Arte "Sabin Drăgoi", Liceul Național de Informatică, Liceul 

cu Program Sportiv, Colegiul National "Vasile Goldiș", Școala Gimnazială "Caius Iacob", 

Grădinița PN 10 "Mugurel" - în valoare de 9,02 milioane euro; 

-10 stații rapide de încărcare pentru mașini electrice în proximitatea școlilor, în valoare 

de 250.000 euro. 

Am susținut și am votat rectificarea bugetară prin care alocăm (5+2) -7 milioane 

lei pentru Spitalul Judeţean Arad. În felul acesta, contribuția municipiului la cheltuielile 

spitalului ajunge la 15 milioane lei în anul 2022. Arădenii din municipiu constituie cea mai 

mare parte a pacienţilor şi dorim să contribuim pentru a le asigura condiţii cât mai bune 
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pentru îngrijirea sănătății. Considerăm că sănătatea arădenilor este prioritară și vom 

susține în continuare îmbunătățirea condițiilor în care sunt tratați bolnavii internați în 

spital. 

Am inițiat și votat, alături de colegii consilieri locali, o reducere la jumătate a 

prețului la biletele și abonamentele de intrare la bazinul de înot al municipiului pentru 

copiii cu mai mulți frați, începând cu al doilea copil din aceeași familie. 

Am avut ședințe de lucru, la Primăria Municipiului Arad, pentru a găsi resursele 

necesare dotarilor unor instituții de învățământ cu containere, dar și pentru extinderea 

spațiilor școlare, acolo unde s-a solicitat acest lucru. 

Împreună cu colegul viceprimar Ilie Cheșa, am verificat dacă utilajele și 

materialele pentru intervenție, pe timp de iarnă, sunt pregătite. Utilajele sunt funcționale 

și avem încredere că societatea care se ocupă de deszăpezire, cu cei 94 de oameni 

pregătiți să intervină, se va descurca în așa fel încât străzile din municipiu să fie curățate, 

atunci când iarna își va intra în drepturi. 

Am participat la întâlnirea cu conducerea ADR Vest pentru a discuta despre 

perspectivele finanțării viitoarelor proiecte ale Aradului pe PNRR. 

Pregătim și un proiect pentru încă 29 de tramvaie noi, prin care intenționăm să 

ajungem la 59 tramvaie noi în Arad, numărul optim necesar pentru municipiul nostru. 

Am paricipat, în calitate de viceprimar, la un eveniment organizat de Consiliul 

Național al IMM-urilor din România, în parteneriat cu ADR Vest, "Fonduri Europene 

pentru IMM-uri 2021-2027". Discuțiile au avut la bază prezentarea principalelor 

oportunități de finanțare și de dezvoltare a mediului de afaceri la nivelul Regiunii Vest. 

Primăria Municipiului Arad a depus 

încă 3 proiecte, în valoare totală de 

13,7 milioane de euro, pentru 

finanțare europeană pe PNRR! 

Dorim achiziția a șase tramvaie 

eficiente energetic și a 45 de stații 

de încărcare electrică, în valoare de 

peste 13 milioane de euro. 

Am vizitat fabrica arădeană 

Fabrica de Vagoane "Astra", pentru 

a vedea stadiul execuției lotului aflat în lucru, șase tramvaie, În prezent, în Arad circulă 

18 tramvaie noi, iar în perioada urmatoare vom avea 34 de tramvaie noi pentru care 

există posibilități de finanțare.  
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De asemenea, urmărim implementarea unui sistem inteligent de parcare și 

asigurarea infrastructurii pe transport "verde". Practic, prin achiziția de echipamente 

moderne, camere de monitorizare și aplicații, în valoare de cca 500.000 de euro, vom 

putea descoperi și transmite operatorului, în timp real, toate neconformitățile și 

problemele legate de parcare. 

De asemenea, am participat la elaborarea și depunerea de proiecte europene pe 

PNRR, după cum urmează: 

1. Proiectul „Centre de colectare prin aport voluntar”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 3 Managementul Deșeurilor, 

2. Proiectul „Insule ecologice digitalizate”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 3 Managementul Deșeurilor, 

3. Proiectul „Renovarea energetică a blocurilor de locuințe din Municipiul Arad (Cererea 

nr.1)”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 1 

4. Proiectul „Renovarea energetică a blocurilor de locuințe din Municipiul Arad (Cererea 

nr.2)”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 1, 

5. Proiectul „Renovarea energetică a blocurilor de locuințe din Municipiul Arad (Cererea 

nr.3)”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 1, 

6. Proiectul „Renovarea energetică a blocurilor de locuințe din Municipiul Arad (Cererea 

nr.4)”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 1, 

7. Proiectul „Renovarea energetică a blocurilor de locuințe din Municipiul Arad (Cererea 

nr.5)”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 1, 

8. Proiectul „Renovarea energetică a blocurilor de locuințe din Municipiul Arad (Cererea 

nr.7)”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 2, 

9. Proiectul „Reabilitare termică și modernizare clădiri unități de învățământ secundar 

inferior din Municipiul Arad-Școala Gimnazială “Caius Iacob”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 1, 

10. Proiectul „Reabilitare termică și modernizare clădiri unități de învățământ secundar 

superior din Municipiul Arad - Colegiul Național “Vasile Goldiș”, 
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Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 1, 

11. Proiectul ,,Reabilitare termică și modernizare clădiri unități de învățământ–Liceul 

Teoretic „Adam Muller Guttenbrunn”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 2, 

12. Proiectul „Reabilitare termică și modernizare clădiri unități de învățământ secundar 

superior din Municipiul Arad - Liceul Național de Informatică Arad, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 2, 

13. Proiectul „Reabilitare termică și modernizare clădiri unități de învățământ secundar 

superior–Liceul de Arte ,,Sabin Drăgoi”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 2, 

14. Proiectul „Reabilitare termică și modernizare clădiri unități de învățământ secundar 

superior–Liceul cu Program Sportiv”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 2, 

15. Proiectul „Amenajare Campus Preuniversitar Tehnologic”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 2, 

16. Proiectul „Reabilitare termică la Liceul Tehnologic de Industrie Alimentară”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 2 

17. Proiectul „Reabilitare termică și modernizare clădiri unități de învățământ preșcolar-

Grădinița cu Program normal PN10 ,,Mugurel”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 2, 

18. Proiectul „Reabilitare termică clădire Teatrul de Marionete”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 5 Valul Renovării-Runda 2, 

19. Proiectul „Mobilitate urbană durabilă  - tramvaie eficiente energetic pentru Municipiul 

Arad”- Faza I, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 10 Fondul Local-Runda 1, 

20. Proiectul „Transport ecologic cu microbuze nepoluante”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 10 Fondul Local-Runda 2, 

21. Proiectul „Soluții de parcare inteligentă pentru transformarea digitală a serviciului 

public de parcare la nivelul Municipiului Arad”, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 10 Fondul Local-Runda 1, 

22. Proiectul „Mobilitate urbană durabilă  - tramvaie eficiente energetic pentru Municipiul 

Arad”-Faza II, 

Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 10 Fondul Local-Runda 2, 

23. Proiectul „Sursă de producere energie termică și electrică prin cogenerare de înaltă 

eficiență la CET H SA”, 
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Planul Național de Redresare și Reziliență-Componenta 6 Energie. 

Am efectuat o vizită de studiu în Aradul 

Nou, pentru a găsi o soluție de 

amenajare verde a zonei Malului 

Mureșului, către "Port Arthur". Fiind un 

loc căutat și apreciat de arădeni, trebuie 

să venim cu idei de amenajare care să 

împlinească așteptările locuitorilor. 

Am discutat despre posibilitatea 

înființării unor alei și a unei piste de 

biciclete, pe dig, iar în proximitate, dacă 

situația juridică ne va permite, ne gândim să amenajăm spații de recreere, de practicare 

a sportului și de petrecere a timpului liber. 

Am fost pe teren la sesizarea unor arădeni din zona Calea 6 Vânători pentru a 

găsi o soluție la o problemă veche din acea parte a orașului nostru. 

Am vizitat două șantiere, unul la Colegiul "Csiky Gergely" și celălalt la Colegiul 

"Elena Ghiba Birta", care trebuie finalizate anul acesta! 

Am vizitat, din nou, șantierul de la 

Colegiul "Elena Ghiba Birta". Împreună 

cu colegul meu Decebal Fordon, 

consilier local, am avut o întâlnire de 

lucru cu proiectanții, constructorii, 

dirigintele de șantier, conducerea școlii 

și reprezentanții părinților. Este o 

lucrare complexă, la o clădire istorică, 

iar problemele apar mereu pe parcurs, 

amplificate și de contextul scumpirii 

materialelor de construcție. Vom merge acolo săptămânal cu colegii din primărie pentru 

a ne asigura că vom duce la bun sfârșit renovarea acestei școli. Lucrare, de o mare 

complexitate, prevede multe lucrări de consolidare a structurii de rezistență, care implică 

armări suplimentare ale planșeelor! 

https://www.facebook.com/decebal.fordon?__cft__%5b0%5d=AZWhKK2KRhtMWCDy7wRvrSw6eIXeIVhvBlIlQiW-QVwxiK5fQctv-JGre4Dx3yo3GHuxcwtC-oFA2J-ppE3EUvA-VS4vV17AVhT8hCA-xlu9XtaC-ylJnFMO1LaIxudVCgH0U2102vTewYsBahjjVSzWKb3R5GyI-FmihocFMexC9rCjeLiQf9Ok6tir4NDuvrA&__tn__=-%5dK-R
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Am verificat situația operativă a adăposturilor publice de protecție civilă. La nivelul 

municipiului există 81 de adăposturi publice, dintre care 61 sunt operative. Ne vom 

concentra pe modernizarea și operaționalizarea tuturor spațiilor de acest fel. Pe lângă 

acestea, în caz de nevoie, populația se poate 

adăposti în pivnițele blocurilor și caselor.  

În cursul lunii martie am semnat 

contractul de dezinsecție, dezinfecție și 

deratizare. 

Am verificat stadiul lucrărilor din Parcul 

Micălaca: alei verzi, pistă pentru biciclete, sute 

de copaci și plante ornamentale, locuri de 

socializare pentru vârstnici, zonă de fitness și locuri de joacă pentru copii și terenuri 

pentru practicarea altor sporturi! 

Am efectauat o vizită pe șantier, una mai specială, pentru că alături de noi au fost și 

studenții Facultății de Design din cadrul Universității "Aurel Vlaicu" din Arad. 

Am participat împreună cu partenerii 

noștri, la inaugurarea Blocului Operator al 

Secției de Urologie, care include trei săli de 

operație modern echipate! Am adus, astfel, la 

parametrii corespunzători una dintre cele mai 

importante secții de la "Municipal". 

Dotările includ amenajarea completă a celor 

trei săli de operație, a filtrelor și spălătorului pentru personalul medical, camerei de 

protocol operator, precum și a centralei de tratare a aerului, instalației și tabloului de 

alarmare gaze medicale, instalației și centralei de alarmare pentru incendii. 

M-am preocupat de încheierea lucrărilor de 

renovare la Grădinița "Prichindel" din Micalaca, clădirea 

de pe Calea Radnei! Imobilul a fost reabilitat ca urmare a 

solicitării conducerii unității. Astfel, au fost reparați și 

zugrăviți pereții, s-a pus gresie, s-a casetat tavanul și s-a 

montat parchet. Grădinița "Prichindel" are nevoie în 

continuare de lucrări de extindere și modernizare pe care 

municipalitatea intenționează să le execute în viitorul 

apropiat. 
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Am vizitat șantierul de pe str. Mărului, proiect inițiat 

în anul 2021, susținut care continuă și în anul 2022, 

unde se realizează o importantă zonă verde de 

agrement unde vor fi realizate două terenuri de 

fotbal cu gazon natural, trei terenuri de sport 

multifuncționale (handbal, baschet, volei, tenis de 

câmp), un teren de baschet cu stirol, un teren de 

tenis cu tartan, două zone de joacă pentru copii, o 

zona de hobby și skateboard, două parcuri 

chinologice, zone de lectură, zone împădurite și 

luciu de apă cu pontoane, zone de picnic și grătar, 

piste de biciclete, alei, drumuri de acces, parcări. 

Lucrările sunt în grafic și trebuie finalizate până în 

luna februarie 2023. 

Am efectuat o vizită de lucru, împreună 

cu deputatul Sergiu Bîlcea, pe un nou 

șantier din municipiu privind 

modernizarea terenului de sport la 

Colegiul Național "Moise Nicoară", 

investiție de 4 milioane de lei, care 

include mese de tenis, terenuri 

multisport de handbal și volei, precum 

și terenuri de baschet! 

Am participat la recepția 

primelor 17 locuri de joacă, încercăm să redăm copiilor, cât mai curând, toate locurile de 

joacă. Până la sfârșitul lunii iulie constructorul trebuie să remedieze deficiențele 

constatate în teren. În paralel cu 

lucrările rămase de executat la 

celelalte locuri de joacă, ne vom 

concentra și pe întreținerea spatiilor 

date în folosință (curățenie, garduri, 

buruieni etc). 

Am avut o întâlnire de lucru 

referitoare la cererea de conectare la 

rețeaua de canalizare a municipiului 

https://www.facebook.com/sergiu.bilcea?__cft__%5b0%5d=AZXiTUCOzIAiNyLtIo9bvu6xmEIyOUz5JFJQS4SqccuZ9sLXFetPpAdIEFjm2TSguPsouj_ikJ1JcBSA_UumFCiVRXmF1hh_3nwZDzIspmwn3oG2-uU6ZjX50C1t27G7P3nFsRDd0DLsPtmet7_7HNxtB_fZMIOuCmMmiQ0TKKgHdfZiDRYqHGUs48DGd4xaqDA&__tn__=-%5dK-R
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Arad a viitoarei canalizări din comuna Livada. Discuțiile au pornit de la nevoia adoptării 

unei hotărâri care să protejeze interesele arădenilor, oferind totodată și posibilitatea 

rezolvării unei nevoi juste a comunității vecine. Vor urma două consultări publice pe acest 

subiect - una chiar la fața locului, în cartierul Grădiște, după care se va lua o decizie 

printr-o hotărâre adoptată de către Consiliul Local al Municipiului Arad. 

M-am preocupat de proiectul de 

extindere și îmbunătățire a 

spațiilor de cazare pentru câinii din 

Adăpostul public. În continuarea 

lucrărilor realizate anul trecut, anul 

acesta vom recompartimenta și 

amenaja boxele pentru asigurarea 

bunăstării animalelor. 

De asemenea, intenționăm 

să extindem capacitatea 

adăpostului prin construirea de 

boxe noi, investiție programată pentru anul viitor. Împreună cu reprezentanții DSV și ai 

Gospodăriei Comunale am analizat modalitățile de îmbunătățire a activității adăpostului 

public și a condițiilor în care sunt cazate animalele. 

Am votat în ședința Consiliului Local al Municipiului proiectul privind construcția 

centrelor de colectare a deșeurilor din construcții, grădină, mobilier și obiecte casnice, a 

deșeurilor organice (animale mici, păsări etc) și altor deșeuri care în prezent sunt 

gestionate cu dificultate în municipiul Arad. Vor fi construite patru platforme - pe șoseaua 

de centură (lângă stația de sortare), strada Tarafului, zona 6 Vânători, Zona Industrială 

Sud - valoarea totală a proiectului fiind de 4,31 milioane euro, din care 3,58 milioane euro 

finanțare europeană din PNRR. 

Cu acest proiect valoarea totală a 

proiectelor depuse de municipiul Arad 

pentru finanțare din PNRR ajunge la 170 

milioane euro. 

Celelalte proiecte depuse pentru finanțare 

din PNRR privesc realizarea unui nou 

sistem de producere a energiei termice, 

apei calde și energiei electrice în 

cogenerare, parcări inteligente, 6 



13 
 

tramvaie noi, reabilitarea clădirilor publice, școli și grădinițe și a clădirilor private, 28 

blocuri de locuințe, insule ecologice digitale. 

Am votat pentru proiectul care prevede retehnologizarea sistemului de producere 

a energiei termice în municipiul nostru - valoarea proiectului este de 618.660.740 lei și 

va fi depus pentru finanțare în cadrul Planului Național de Redresare și Rezilienţă.  

Proiectul prevede instalarea unor surse noi de producere a energiei termice, apei calde 

și energiei electrice în cogenerare, prin care creşte eficiența energetică, utilizându-se 

gazul, biomasa și, în viitor, hidrogenul verde. 

Am votat documentația tehnico-economică pentru trei dintre obiectivele asumate 

în vederea modernizării Arenei "Francisc Neuman": 

- refacerea și reabilitarea gazonului, împreună cu infrastructura subterană de susținere 

și de funcționare a acestuia (degivrare, drenaj etc); 

-reconfigurarea sistemului de canalizare, menită să rezolve inundațiile de la 

demisol/parter; 

-asigurarea ventilației în zona de vitralii la tribuna A. 

În proiectul bugetului local pe anul viitor propun alocarea de fonduri necesare 

pentru începerea celor mai urgente lucrări necesare modernizării Arenei "Francisc 

Neuman".  

Am votat, de asemenea, în cadrul ședintei consiliului local pentru menținerea 

impozitelor și taxelor locale la nivelul anului 2022 și o procedură nouă prin care mai mulți 

arădeni, care au renovat fațadele clădirilor pe care le dețin, pot beneficia, în condițiile 

legii, de scutirea plății impozitului pe imobil. 

Am votat pentru proiectul privind realizarea unei piste cicloturistice "Cu bicicleta 

prin Vest", care va străbate și județul nostru, de la Secusigiu la Nădlac, traversând 

municipiul Arad prin zona Pădurii Ceala. Proiectul se realizează în parteneriat cu județele 

Caraș-Severin și Timiș, fiind parte din cei 3000 de km de traseu cicloturistic la nivel 

național, urmând ca acesta să fie depus pentru finanțare pe PNRR. 
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Am avut întâlnire cu Direcția Generală Poliția Locală unde am decis că polițiștii 

locali trebuie să patruleze mai mult 

pe străzi, pedestru, pentru a fi mai 

aproape de oameni și de nevoile lor! 

Le-am transmis celor din Politia 

Locală care sunt așteptările 

cetățenilor față de dumnealor și i-am 

rugat să fie mai fermi, acolo unde se 

impune acest lucru și mai umani, 

acolo unde situația nu se dovedește 

a fi atât de problematică! 

Ne dorim ca polițiștii locali să fie mult 

mai prezenți în special în zonele intens circulate și rău famate. 

De asemenea, am avut 

întâlniri cu reprezentanții 

administrației centrale:  

Am participat la întâlnirea cu 

Ministrul Apărării Naționale, dl. 

Vasile Dîncu, convenind pașii 

concreți ce trebuie urmați pentru 

transferul Cetății către municipiul 

Arad. 

În scurt timp se va rezolva situația 

juridică, astfel ca municipalitatea să 

poată întocmi documentația necesară obținerii și angajării finanțării pentru reabilitarea 

Cetății. Următorul pas va fi execuția lucrărilor la Cetate, concomitent cu eliberarea 

perimetrului și a construcțiilor de către militari. În final, unitatea militară se va muta într-o 

altă cazarmă, amenajată prin contribuția 

municipalității. Sperăm că de această 

dată, după multe încercări și foarte mult 

timp irosit, să putem demara lucrările 

pentru Cetate. 

Am participat la Consiliul 

Județean Arad la semnarea contractului 

pentru proiectarea tehnică și execuția 
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centurii de sud-est a Municipiului Arad, în prezența prim-ministrului României, dl. Nicolae 

Ciucă și a ministrului Administrației și Internelor, dl. Lucian Bode. Lungimea tronsonului 

de drum este de 11 km.  

Prin această investiție, care presupune și un pod nou peste Mureș în zona 

localității Fântânele, plus un pasaj peste calea ferată la Vladimirescu, municipiul Arad va 

avea un inel de centură complet, care va avea, astfel, acces la Autostrada A1 și la Drumul 

Național 7. 

Împreună cu deputatul Glad Varga, am avut o 

întâlnire de lucru la Ministerul Investițiilor și 

Proiectelor Europene, cu dna Carmen Moraru, 

Secretar de stat, despre proiectele și investițiile 

pe care le pregătim pentru municipiul nostru. 

Am avut o nouă întâlnire cu 

reprezentanții Clubului UTA și galeriei echipei 

noastre, pentru a agrea modul în care ne vom 

implica în omologarea Arenei Francisc Neuman 

pentru desfășurarea meciurilor internaționale.  

Am stabilit că vom susține în bugetul din 

anul 2022 sumele necesare pregătirii 

stadionului. Dorim să schimbăm gazonul cu 

unul hibrid, să montăm o nouă sonorizare și să 

mărim puterea electrică instalată pe arenă. De 

asemenea, trebuie rezolvată problema 

infiltrațiilor și a canalizării, precum și cea a 

asigurării ventilației de la tribuna principală. 
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Împreună cu colegii de la Consiliul Județean 

Arad, Primăria Municipiului Arad, Compania 

de Apă și Compania de Transport Public ne-

am întâlnit cu locatarii cartierului Westfield 

unde se solicită sprijin în procesul de 

preluare și îmbunătățire a utilităților 

existente. 

 

 

Am vizitat Liceul Tehnologic "Francisc Neuman" 

pentru a discuta cu conducerea școlii despre lucrările 

de renovare necesare la imobilul de pe str. Sava 

Tekelija, nr.1. 

Am participat la ședința de lucru pentru demararea 

unor proiecte în zona verde a 

orașului nostru. În curând vom 

prezenta un concept pentru zona 

malului Mureșului și pentru Parcul 

Eminescu  

Am participat la întâlnirea cu cetățenii de blocul de pe Bd. Revoluției, nr. 26-38, în 

problema renovării fațadei. 

Am participat la întâlnirea cu arădenii din jurul străzii Postavului. Un dialog 

necesar și binevenit despre problemele din acea zonă, dar și despre proiectele Aradului. 
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Am avut o întâlnire cu arădenii din 

cartierul Alfa, despre problemele 

locuitorilor din acest cartier. Ne 

străduim să identificăm o 

rezolvare pentru fiecare problemă 

ridicată.  

Am vizitat mai multe 

obiective din Cartierul Grădiște. 

Avem în vedere intervenții noi în 

zona Parcului și a locului de joacă 

din proximitatea Aleei Romanța, 

unde urmează să schimbăm mobilierul urban și să 

nivelăm perimetrul accidentat.  

Pe strada Războieni se asfaltează, pe strada 

Crasna, sunt lucrări de canalizare mai complexe 

avem promisiuni că lucrările primare se vor finaliza 

luna viitoare. Un alt obiectiv propus de cetățeni 

pentru această vizită, la care am participat cu colegii 

din Primărie, a fost zona Bisericii, unde străzile sunt 

neasfaltate. Aici așteptăm finalizarea procedurilor 

pentru ca proprietarii acestora să ne predea 

drumurile, iar anul viitor intenționăm să investim în 

asfaltare. 

Întâlnire cu cetățenii din cartierul Confecții. Dialogul nostru va fi urmat de câteva 

soluții la problemele din această zonă.  

  Am participat la semnarea alături de Consiliul Județean Arad, Compania de Apă 

și 13 primării din județul Arad, a protocolului care ne permite depunerea cererii de 

finanțare din PNRR pentru proiectul privind prima conectare a gospodăriilor la apă 

curentă și canalizare. Prin acest proiect arădenii cu venituri reduse pot primi până la 

1900 euro de gospodărie pentru a se branșa la rețeaua de apă curentă și la cea de 

canalizare. 

M-am preocupat de implementarea în două cartiere Alfa și Confecții a proiectului 

privind montarea unor containere securizate pentru colectarea selectivă a deșeurilor,  
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M-am implicat în 

problemele legate de refugiații 

Ucrainieni: 

-am organizat primirea, cazarea și 

asigurarea mesei calde pentru 

refugiați din primele zile ale 

războiului, 

-m-am preocupat de cazarea 

provizorie, masa cladă, masa cu 

hrană rece pentru cei care pleacă spre occident.  

Ucrainienii care au rămas în Municipiul Arad au avut asigurată cazarea cât și 

masa, dar și nevoile legate de un loc de muncă, asistență medicală, școlarizare pentru 

copii și adulți, învățarea limbii române, asigurarea de asistență juridică, facilitarea la 

transportul public local, acces la instituțiile de cultură și la zonele de agrement ale 

orașului. Am inițiat și am votat gratuitatea pe transportul public de călători, asiguarea în 

școlile arădene de clase de studiu pentru copii, învățarea limbii române pentru adulți, 

tablete pentru școlile în care învață copiii ucrainieni și organizarea unor evebimente 

speciale (masa de paști, ieșiri în aer liber, revelion 2022), 

În această activitate am stabilit o colaborare pe bază de protocol cu structurile 

societății civile - 22 de fundații și ONG-uri (Crucea Roșie, universitățile arădene și 

instituțiile implicate: Instituția Prefectului-Județul Arad, Inspectoratul pentru Situații de 

Urgenă Arad, Direcția de Asistență Socială Arad și Direcția Generală de Asistență 

Socială și Protecția Copilului Arad).  

M-am implicat în organizarea unei întâlniri de lucru cu părinții copiilor ucrainieni, 

domnul Marius Gondor, Inspector Școlar General, doamna Cuvineanu Iudita, Președinte 

Crucea Roșie Arad, domnul Siegfried Mayer, coordonatorul grupului de asociații care îi 

sprijină pe refugiați și reprezentanți ai ISU Arad, unde am prezentat variantele de studiu 

pentru școlarii ucrainieni. 

https://www.facebook.com/marius.gondor?__cft__%5b0%5d=AZWObr7QALpEIcpUKMLIJICjADnN7IEVVj_uAeJ-U5V_ZOiPPkkh6ZyTbLFh9AX7lkIIag3JUjcpBjoZsjdJ7t0eEm_47XVBE4Jb-JqCx1oq6Zn6QBmpHr2g25oZ2GVePCQjv0boswkK0oVoNXyOjnP5GFcL9ypUMMneHGVldsYfrJSdFrhGYCuPiWVCc6dktnA&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/profile.php?id=100009521542808&__cft__%5b0%5d=AZWObr7QALpEIcpUKMLIJICjADnN7IEVVj_uAeJ-U5V_ZOiPPkkh6ZyTbLFh9AX7lkIIag3JUjcpBjoZsjdJ7t0eEm_47XVBE4Jb-JqCx1oq6Zn6QBmpHr2g25oZ2GVePCQjv0boswkK0oVoNXyOjnP5GFcL9ypUMMneHGVldsYfrJSdFrhGYCuPiWVCc6dktnA&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/mayer.siegfried?__cft__%5b0%5d=AZWObr7QALpEIcpUKMLIJICjADnN7IEVVj_uAeJ-U5V_ZOiPPkkh6ZyTbLFh9AX7lkIIag3JUjcpBjoZsjdJ7t0eEm_47XVBE4Jb-JqCx1oq6Zn6QBmpHr2g25oZ2GVePCQjv0boswkK0oVoNXyOjnP5GFcL9ypUMMneHGVldsYfrJSdFrhGYCuPiWVCc6dktnA&__tn__=-%5dK-R
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Am vizitat centrul de zi, creativ, colorat și primitor, al 

Direcției de Asistență Socială, unde am întâlnit câțiva 

tineri de excepție  

Am participat la un 

eveniment de 

suflet, la Grădinița " 

Elefănțelul Alfa", 

unde "Cetatea 

voluntarilor", cu 

sprijinul "Webasto", 

"Balance center" și "Quality service" au inaugurat un 

loc de poveste: sala măsuțelor colorate!  

I-am întâmpinat cu bucurie, pe copiii care au 

reprezentat Aradul la Festivalul Național de baby-

baschet și mini-baschet de la Costinești. 
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Am participat la mai multe 

evenimente culturale: 

-simpozionul Europa - provocări și 

răspunsuri, un simpozion despre istoria, 

cultura și civilizația europeană în 

contextul actual, 

-întâlnire la Sala Ferdinand, 

Primăria Municipiului Arad cu sportivii 

arădeni, multumindu-le pentru 

rezultatele excepționale într-un an trist 

și greu încercat, 2021, 

-serbarea a 30 de ani de la 

înființarea Consiliului Județean Arad, 

-acțiunile organizate cu ocazia Zilelor 

Aradului ediția 2022, 

-la acțiunile organizate cu ocazia "Zilele 

culturii sârbe", 

-întâlnirea Comisiei mixte de 

istorie româno-maghiară, care 

funcționează sub egida Academiei 

Române și Academiei Maghiare de 

Științe pentru a dezbate teme de interes 

comun din trecutul celor două popoare.  

-simpozionul Cinci decenii de relații 

istoriografice româno-maghiare 

marcate la Arad, Sala Ferdinand,  

Am găzduit, în sala Ferdinand, un 

simpozion organizat de Centrul 

Regional de Sănătate Publică, având 

ca temă de dezbatere promovarea unei 

alimentații echilibrate în rândul copiilor 

și a tinerilor, precum și evaluarea 

meniurilor furnizate în unitățile de 

învățământ. Au participat medici, 
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profesori, specialisti în alimentație, reprezentanți ai elevilor, ai Direcției de Sănătate 

Publică și ai școlilor arădene. 

-inaugurarea proaspăt renovatei Creșe Sportive de la Grădinița PP14 în prezența 

președintelui Federației Române de 

Gimnastică, doamna Carmencita 

Constantin, la Arad, 

-Simpozionul “Responsabilitate personală 

si solidaritate sociala” organizat cu sprijinul 

Primăriei Arad a fost un bun prilej de a 

reflecta asupra acestor aspecte în contextul 

în care ne aflăm.  

-am invitat-o la Primăria Municipiului Arad 

pe doamna Emilia Carmen Tocală, 

președintele FRB, pentru a ne arăta 

considerația față de implicarea în 

amenajarea unei creșe sportive în oraș, 

precum și în alte acțiuni caritabile ale Cetății 

Voluntarilor! 

-târnosirea Bisericii Ortodoxe 

Române Grădiște 2, alături de comunitatea 

credincioșilor din acest cartier. 

-întâlnirea cu reprezentanții delegației orașului Pécs, formată din viceprimarul Zag 

Gábor, consilierul local Kunszt Márta și directorul Centrului Cultural Pécs, Pavlovics 

Attila, cu ocazia Zilelelor Aradului! 

Am primit delegația oficială a copiilor de la Grădinița Licurici, mulțumim atât lor, 

cât și doamnelor educatoare pentru 

momentul destins pe care ni l-au oferit. 

Am perioada 20-22 octombrie 2022, 

participat la un important congres 

academic “1st Gold ARt Dentistry 

Congress Endo&More”, organizat de 

Universitatea de Vest "Vasile Goldiș" Arad, 

la care au participat numeroși studenți, 

profesori și specialiști din domeniul 
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stomatologiei. Primăria 

încheind un protocol de 

colaborare cu instituția de 

învățământ prin care se 

asigură servicii stomatologice 

gratuite arădenilor aflați în 

nevoie. 

În luna octombrie am 

participat la o întâlnire cu totul 

deosebită alături de profesorii 

arădeni, o zi specială pentru ca am sărbătorit una dintre cele mai nobile profesii. 

I-am primit pe cei 8 voluntari italieni de la Asociația Crucii Roșii din Modena, care de mai 

bine de 10 ani, contribuie cu donații importante către orașul nostru  

Crucea Roșie 

din Modena 

pregătește și un 

protocol cu 

Organizația de 

Cruce Roșie din 

Arad, privind 

donarea unei 

ambulanțe. 

În luna 

octombie am 

participat la slujba de târnosire a bisericii din Sânicolaul Mic, cea mai veche biserică 

ortodoxă română de parohie din municipiul Arad. 

Am participat la un eveniment 

cultural deosebit "Zilele Culturii 

Austriece la Arad" organizat la 

Filarmonica Arad. 

https://www.facebook.com/photo/?fbid=5581056378655950&set=pcb.5581056885322566&__cft__%5b0%5d=AZVOmjgCI6_xJ5BH3uhbQruUeZ1-MFj66hq-DBiBa0nr6L12MQ7ib52oYfc7U9obmh80RHZWZEwH85vuXos270TP6BO4GiSVzwFx1a_mpe3HOV0dxnHdmTaYX1FSyM8fcuGoml3H63CB8MNqNVdfMgRAyerzqL0Glpq5JlMoVsVJ_Xe1rnULdtFK0Uz_dbv3zlk&__tn__=*bH-R
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Am participat la manifestările prilejuite cu ocazia 

Zilei Naționale a României. 

În luna decembrie am organizat o gală a clădirilor 

istorice renovate! Evenimentul va avea într-un loc 

emblematic pentru orașul nostru. Cu această ocazie dorim 

astfel să îi recompensăm și să le arătăm recunoștință 

tuturor celor care au reușit să redea strălucirea de altădată 

clădirilor pe care le dețin. 

Gala Clădirilor Istorice a reunit arădenii care și-au 

restaurat sau renovat imobilele din zona centrală, 

contribuind la înfrumusețarea municipiului nostru. 

Evenimentul a fost dedicat tuturor celor care au depus un efort pentru valorizarea 

patrimoniului construit al Aradului, aducându-ne tuturor bucuria de a putea admira 

clădirile ce au primit culoarea și strălucirea de odinioară. Proprietarii clădirilor renovate 

au primit plachete și diplome, în semn de apreciere simbolică din partea administrației 

arădene.  

Sperăm că exemplul proprietarilor premiați să îi inspire și pe ceilalți arădeni în a-

și renova clădirile aflate în suferință, pentru ca Aradul să fie, tot mai mult, orașul frumos 

pe care-l știm și îl dorim! 

Am participat la concertul magic organizat la Filamornica Arad – Seară magică. 
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Am primit vizita Dubașilor de la 

Petriș care au adus amintirile și 

tradițiile mai aproape de sufletul 

meu, împărtășind și la Primăria 

Municipiului Arad vestea nașterii 

Mântuitorului. 

 

 

 

Și în anul 2022 mi-am exercitat atribuțiile de ofițer 

de stare civilă: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Lazăr FAUR, consilier local/viceprimar 


